
PROTOKÓŁ nr XXXII/2017 

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia 22 czerwca 2017 roku 

w sali remizy OSP w Iwanowicach Dużych  

Godzina  rozpoczęcia 13
oo

, godz. zakończenia 15
30 

Na 15 radnych obecnych na sesji 15 radnych 

Obecni na posiedzeniu:  

1. Wójt Gminy                 - Bogdan Sośniak  

2. Skarbnik Gminy  - Zbigniew Kowalik 

3. Sekretarz Gminy  - Jerzy Szyja  

4. Radca Prawny – Wanda Balas  

5. Przedstawiciel Izb Rolniczych – Halina Szyjka 

6. Pracownicy Urzędu Gminy 

7.  Sołtysi  wg listy obecności załączonej do protokołu 

8. Radni wg listy obecności załączonej do protokołu 

  

Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu. 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu   z poprzedniej  sesji.  

4. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami.  

5. Wnioski i zapytania radnych i sołtysów.  

6. Przedstawienie sprawozdania Wójta Gminy Opatów z wykonania budżetu 

gminy Opatów oraz sprawozdania finansowego za 2016r. 

7. Przedstawienie informacji  o stanie mienia komunalnego  na dzień 31 grudnia 

2016r. 



- opinia VI Składu Orzekającego RIO w Katowicach o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Opatów sprawozdania z wykonania budżetu za 2016r wraz z 

informacją o stanie mienia komunalnego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań 

finansowych  za 2016r. 

- Wniosek Komisji Rewizyjnej przy Radzie Gminy Opatów w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2016r 

- opinia VI Składu Orzekającego RIO w Katowicach o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta. 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego  Gminnej   Biblioteki Publicznej w Opatowie za rok 2016. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie  na 2017 rok. 

12. Odpowiedzi na wnioski  i zapytania radnych i sołtysów. 

13.  Sprawy bieżące. 

14.  Zakończenie  XXXII  zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów. 

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny , powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji. 

Ad-2.  

Na wniosek Przewodniczącego Rady, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad-3. 

Protokół z sesji Rady Gminy z dnia 29 marca 2017r został przyjęty jednogłośnie, bez 

uwag. 

Protokół z sesji Rady Gminy z dnia 8 czerwca 2017r został przyjęty jednogłośnie, bez 

uwag. 

 



Ad-4 -5 

Informacja Wójta Gminy: 

- 14 czerwca br. został ogłoszony przetarg na budowę kanalizacji w Iwanowicach 

Dużych, składanie ofert do 29 czerwca br. potem rozpocznie się procedura oceny ofert 

 - droga dojazdowa do pól, czekamy na podpis Marszałka, do końca czerwca powinien 

zostać ogłoszony przetarg na wykonanie tej drogi  

- 13 czerwca br,  odbyło się posiedzenie Komisji drogowej, gdzie wyspecyfikowano 

potrzeby bieżących remontów i zamierzeń na ten rok , zostały podjęte działania 

przygotowujące kosztorysy tych zgłoszonych zadań , w między czasie wpłynęło pismo 

ze Starostwa z prośbą o dotację do drogi powiatowej Opatów-Wilkowiecko. Kosztorys 

opiewa na około 400 tys. zł, natomiast Starostwo chcą udział gminy w wysokości 190 

tys. zł. W tej sprawie jest potrzebna szybka decyzja. Jest to warunek realizacji zadania. 

Gminy uczestniczą w kosztach remontów każdej drogi.  

- Złochowice OSP – wiekowy samochód  bojowy (39 lat)  zostaje przeznaczony do 

kasacji  

-  była potężna awaria wodociągu na ul. Leśnej w Waleńczowie, sa tam bardzo 

nietypowe rury, wodociąg jest z lat 80-tych, jest problem z dopasowaniem materiałów.  

Przy tej okazji uszkodzona została nawierzchnia asfaltowa, którą trzeba będzie 

odbudować  

Radny Andrzej Zalski – musimy dobrze przemyśleć  sprawę dofinansowania do drogi 

powiatowej Opatów-Wilkowiecko  

radny Jan Ślusarczyk –zaproponowała, aby  sprawę dofinansowania omówić na 

Komisji Porządku Publicznego.  

Radny Andrzej Zalski -  przedstawił sprawy, które od dłuższego czasu bardzo go 

nurtują , które wg niego są  łamaniem prawa. 

Przypomniał, ze w marcu 2016 roku odbyła się sesja Rady Gminy, na której 

procedowana była sprawa zasadności wydatkowania dotacji na prowadzenie szkoły w 

Zwierzyńcu Pierwszym przez Stowarzyszenie „Nasza Szkoła”  , na tym posiedzeniu 

omawiano protokół pokontrolny , procedura prawna nie byłą jeszcze wtedy 

zakończona , czyli protokół nie był jeszcze uprawomocniony. Rada Gminy wbrew 

prawu upubliczniła ten  protokół. Na tej sesji padło wiele zarzutów pod adresem 



Stowarzyszenia „Nasza Szkoła”, ze źle wydatkowało około 250 tys. zł.  

A procedura jest taka: Wójt Gminy wszczyna postepowanie wyjaśniające a następnie 

występuje o ewentualny  zwrot źle wydanej dotacji. Od tego Stowarzyszenie mogło się 

odwołać i się odwołało do Kolegium Odwoławczego w Częstochowie. Kolegium 

decyzje przekazało do ponownego rozpatrzenia. Okazało się, ze dotacja byłą wydana 

prawidłowo. Teraz Stowarzyszenie domaga się zadośćuczynienia do Rady Gminy w 

postaci przeprosin. Jeżeli Stowarzyszenie  nie otrzyma tego zadośćuczynienia wystąpi 

z tym do Sądu – o pomówienia i naruszenie dóbr osobistych. Stowarzyszenie bazuje 

na bardzo dobrej opinii została ona nadszarpnięta na tej właśnie sesji.  

- następna sprawa – kontrola Powiatowej Straży Pożarnej na okoliczność sprawdzenia 

donosu o rzekomym zagrożeniu życia i zdrowia w szkole w Zwierzyńcu Pierwszym , 

wydała pod adresem Stowarzyszenia , wykonanie czynności nie leżących w 

kompetencji Stowarzyszenia , przypomniał, Ze Przewodniczący Rady Gminy 

stwierdził, ze pismo było skierowane do Stowarzyszenia i Stowarzyszenie, nie mające 

do tego umocowań prawnych, ma usunąć usterki zapisane w zaleceniach straży. 

Umowa zawarta z Gminą mocuje Stowarzyszenie jako użytkownika  i obowiązku 

należące do właściciela nie leżą w jego gestii. Wnosił wcześniej do Rady o 

przekazanie obiektu na własność Stowarzyszeniu, albo przekazanie prawa do 

dysponowania terenem na cele budowlane. Rada odrzuciła ten wniosek. 

Przewodniczący rady Gminy powinien wiedzieć jakie obowiązki spoczywają na 

właścicielu obiektu. O decyzji Powiatowej Straży Pożarnej Stowarzyszenie odwołało 

się  i efektów końcowy jest taki , że Komendant Główny Straży uchylił decyzje 

Powiatowego Komendanta  wskazując jako adresata do usunięcia usterek – Gminę 

Opatów.  W takiej sytuacji w jakiej jest Szkoła Podstawowa w Zwierzyńcu Pierwszym 

są również inne szkoły. Stowarzyszenie przejęło szkołę w wierze, ze spełnia ona 

warunki bezpieczeństwa, zdrowia i życia uczniów.  Zachowanie Przewodniczącego 

według Radnego Zalskiego jest w tym przypadku żenujące.  

 - następna sprawa-  Pan Zalski przypomniał, że był przekazywany od  Rady Gminy 

do Komisji Rewizyjnej wniosek grona nauczycieli w temacie odwołania z Komisji 

Oświaty Jego Radnego Zalskiego , sprawa była zgłoszona ponad pół roku temu i 

do tej pory nie mamy żadnej opinii w tej sprawie. W ogóle się zastanawia dlaczego 



ten wniosek został przekazany do Komisji Rewizyjnej, która jest od kontrolowania 

Wójta, a nie radnego. Pismo zostało przekazane na wniosek Przewodzącego RG , 

do którego Rada Gminy się przechyliła.  Zastanawia się dlaczego sprawa radnego 

ma być procedowana przez Komisje Rewizyjna.  Przewodniczący Rady Gminy 

powinien wiedzieć do czego jest Komisja Rewizyjna . Kilkakrotnie wnosił te 

sprawę na sesji , żeby grupa nauczycieli dopominała się odwołania radnego z 

funkcji, skoro radny jest wybierany przez ogół mieszkańców.   

 Sprawa następna- dotacja na jednego przedszkolaka w Zwierzyńcu  Pierwszym, 

Stowarzyszenie zwracało się z prośbą o wyrównanie jej do wysokości kwoty jaka 

jest przekazywana na przedszkolaka w innej miejscowości. Sprawa jest w Sądzie 

od lutego poprzedniego roku. Jeżeli Stowarzyszeni wygra, gmina będzie musiała 

zapłacić również odsetki.  Kto poniesie koszty odsetek, czy panie z Gminnego 

Zespołu Oświaty, które stwierdziły, ze dotacja dla Zwierzyńca naliczana jest 

prawidłowo.  Jeżeli Stowarzyszenie wygra to będzie wnosił o zwolnienie tych pań.  

 Wrócił również do sprawy  stanowiska Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie 

referendum w Gminie Panki,  nie przyjmuje wyjaśnień  że jest to stanowisko 

prywatne Łacnego skoro w podpisie jest Przewodniczący Rady Gminy  Opatów. 

Jako Przewodniczący ocenił prace Wójta innej gminy, nawoływał do 

nieposłuszeństwa wyborczego.  

 Jest brak rozpatrywania skarg  radnego na prace urzędnika samorządowego , 

sprawa jest pomijana, „zamiatania pod dywan”, a obowiązkiem Przewodniczącego 

RG jest procedowanie  

 Jest wiele spraw w gminie, które nie docierają do mieszkańców ani radnych, to 

wszystko dzieje się za sprawą Pana Przewodniczącego RG. – zaapelował do 

Przewodniczącego rady Gminy Opatów aby złożył rezygnacje i ustąpił z funkcji 

Przewodniczącego jeżeli tego nie zrobi to wystąpi z oficjalnym wnioskiem o 

odwołanie. Bo to cos się w tej chwili dzieje to jest żenada.  

Radny Józef  Chyra jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przypomniał na czym 

polega praca i rola |Komisji Rewizyjnej . Wyjaśnił, że  Komisja Rewizyjna zajmowała 

się sprawa wniosku nauczycieli o odwołaniu z funkcji członka Komisji Oświaty, 



protokół został przekazany w tej sprawie do Rady Gminy , poprosił  żeby wrócić do tej 

sprawy.   

Radny Tomasz Kotowicz- przypomniał, że wniosek nauczycieli dotyczył  odwołania 

radnego z członka Komisji Oświaty a nie z funkcji radnego, poza tym Komisja 

Rewizyjna jest organem opiniodawczym, a taki wniosek wymagał zaopiniowania, 

teraz zostanie przekazany do decyzji Rady Gminy.    

Przewodniczący RG przypomniał, ze wszystkie skargi i wnioski (oprócz wniosku 

nauczycieli) są nadal w Komisjach i po zakończeniu prac przez Komisje zostanie 

zwołana sesja poświęcona głownie tym sprawom,  

 

Wójt Gminy ustosunkował się do wypowiedzi radnego Zalskiego – odnośnie procedur 

administracyjnych sądowych: 

Prawidłowość wydatkowania dotacji – postepowanie nie zostało zakończone i na 

dniach zostanie wznowione , chociażby z racji tego, że wyjaśniło się orzecznictwo do 

przepisów na następne lata, chodzi o obliczanie i wykorzystanie dotacji , SKO 

wydzieliło trzy grupy zagadnień do ponownego rozpatrzenia , 

- co do Komendanta Powiatowego Straży Pożarnej – decyzja będzie wydawana 

jeszcze raz, Gmina jako strona ma prawo w ciągu 14 dni wnieść wyjaśnienia do 

Komendanta Głównego  , do Gminy decyzja trafiła  przedwczoraj 

- dotacja na przedszkole, póki nie będzie wyroku Sądu to na razie się nie będzie 

wypowiadał. Przepisy w tej sprawie zostały uszczegółowione dopiero od 2016 roku.  

Do tematu oświaty wrócimy jeszcze nie raz, choćby ze względu na reformę 

oświatową.  

 

Ad-6 i 7. 

Wójt Gminy Opatów Bogdan Sośniak  przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Opatów  za 2016 rok, sprawozdanie finansowe  oraz informację o stanie mienia 

komunalnego na dzień 31 grudnia 2016r. 

Skarbnik Gminy Zbigniew Kowalik odczytał opinię VI Składu Orzekającego RIO w 

Katowicach o przedłożonym przez Wójta Gminy Opatów sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2016r oraz informację o stanie mienia komunalnego na dzień 31 grudnia 



2016r. 

Po wysłuchaniu Rada Gminy Opatów przystąpiła do jawnego głosowania nad uchwałą 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdań za 2016rok. 

Ad-8. 

Uchwała Nr 138 /XXXII/2017 w sprawie zatwierdzenia sprawozdań za 2016r, została 

podjęta jednogłośnie przez 15 radnych 

Ad-9. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Chyra  przedstawił  wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Opatów, za 

działalność finansową w 2016 roku, po przeanalizowania sprawozdania z  wykonania 

budżetu gminy za 2016 rok. 

Następnie  odczytał pozytywną opinię VI Składu Orzekającego  RIO w Katowicach 

dot. zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  Opatów w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Opatów  

za 2016 rok. 

Po wysłuchaniu, Rada Gminy Opatów przystąpiła do jawnego głosowania nad 

udzieleniem absolutorium dla Wójta Gminy Opatów za działalność finansową  

w 2016 roku. 

 

Uchwała Nr 139/XXXII/2017w sprawie  absolutorium  dla Wójta Gminy za 2016 

rok, została podjęta przez 14  radnych – Za udzieleniem absolutorium  opowiedziało 

się jednogłośnie 14radnych”… 

Wójt podziękował wszystkim za wspólną  pracę. 

 

Ad-10. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego  Gminnej   

Biblioteki Publicznej w Opatowie za rok 2016 

 – Sprawozdawanie radni otrzymali na piśmie. Dodatkowych wyjaśnień udzielił 

Skarbnik Gminy Zbigniew Kowalik. 

  

Uchwała Nr 140/XXXII/2017 w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania 



finansowego  Gminnej   Biblioteki Publicznej w Opatowie za rok 2016 

podjęta została jednogłośnie. 

Ad-11  

Wyjaśnienia do uchwały dot. zmian w budżecie gminy na 2017r radni otrzymali na 

piśmie:  

 

 

Uchwała Nr 141/XXXII/2017w  sprawie  zmian w uchwale budżetowej na 2017  rok 

podjęta została jednogłośnie.  

Ad- 12, 13 

Odpowiedzi na zapytania radnych i sołtysów były udzielane na bieżąco.  

Radny Dariusz Zając przestawił informację na temat odbytego spotkania Rady 

Społecznej ZOZ w Kłobucku. 

Mówił m.in. na temat windy do Ośrodka Zdrowia w Złochowicach – powiedział, ze 

Pani Dyrektor ZOZ wypowiedziała się negatywnie co do takiej inwestycji, ponieważ 

Ośrodek Zdrowia w Złochowicach jest niedochodowy.  W pierwszej kolejności takie 

podjazdy i windy będą montowane w  większych POZ. Starosta zgodził się z 

wypowiedzią Pani Dyrektor. Koszt takiej windy to  około 40-50 tys. zł.  W przeciągu 

dwóch najbliższych lat w Ośrodku w Złochowicach taka inwestycja nie będzie 

przeprowadzana.  Poprosił o pytania. 

Radny Zalski uważa, ze to bardzo dziwne stanowisko ZOZ , jako Rada Gminy 

powinniśmy się z tym nie zgodzić. Sprawę omówić należałoby na Komisji Oświaty, 

Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych.  



Radny Zalski zapytał gdzie może znaleźć opinie i protokoły Komisji lub uchwały w 

zakresie opinii. Czy nie mogą być publikowane? 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, ze protokoły są w Biurze Rady do wglądu. Radca  

Prawny sprawdzi jakie dokumenty maja być publikowane , zgodnie z prawem.  

Radny Mirosław Grzyb – zaproponował aby Rada Gminy złożyła wniosek do 

Starostwa  o partycypowanie w kosztach w budowie windy w Ośrodku Zdrowia w 

Złochowicach.  

Sekretarz Gminy – może spróbować rozwiązać problem braku windy w inny sposób, 

może jakieś krzesło na barierce, jaki inny tańszy sposób dostania się do ośrodka  

Radny Rojszczyk – zapowiedział, ze w najbliższym czasie będzie |posiedzenie 

Komisja Oświaty Zdrowia i Spraw Socjalnych właśnie na temat służby zdrowia.  

Podziękował Panu Popędzie za ustawienie prawidłowo znaku w stronę Posadówki.  

 

 

 

Ad- 14 

Wobec zrealizowanego porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  

XXXII zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

 

Protokołowała 

Joanna Krotla  

 

 

 

 



 


